
Sprawozdanie

z okresu międzysesyjnego w nowej kadencji 2014-2018.

Wysoka Rada, Szanowni Państwo.

1  grudnia  br.  odbyła  się  I  Sesja  Rady Gminy,  w  trakcie  której  dokonano

wyboru Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Gminy.

Następnie 8 grudnia na sesji nadzwyczajnej dokonano wyboru trzech stałych

Komisji  Rady  Gminy  oraz  ich  przewodniczących  i  dla  Komisji  Rozwoju

Gospodarczego  i  Budżetu  oraz  dla  Komisji  Oświaty  i  Kultury   wybrano

Zastępców przewodniczącego.

Na pierwszej sesji podjęto 4 uchwały, które dotyczyły:

– przyjęcia  regulaminu  głosowania  na  Przewodniczącego  Rady  Gminy  i

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Janowiec Kościelny,

– wyboru Przewodniczącego Rady Gminy,

– wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy,

– zmian w budżecie Gminy Janowiec Kościelny na 2014 rok 

i wszystkie zostały wdrożone do realizacji. 

Na sesji nadzwyczajnej podjęto 7 uchwał, które dotyczyły:

– powołania Komisji rewizyjnej i ustalenia składu osobowego,

– powołania i ustalenia składu osobowego Komisji Rozwoju Gospodarczego

i Budżetu,

– powołania i ustalenia składu osobowego Komisji Oświaty i Kultury,

– obniżenia średniej ceny żyta dla celów podatku rolnego,

– podatku od nieruchomości,

– zmiany w budżecie Gminy Janowiec Kościelny,

– wynagrodzenia  Wójta  Gminy  Janowiec  Kościelny  i  wszystkie  zostały

wdrożone do realizacji. 



W okresie od 1 grudnia do dnia dzisiejszego podjęłam 2 Zarządzenia, które

dotyczyły:

– zmian w budżecie gminy na 2014 rok,

– ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży.

Wszystkie podjęte akty zostały wdrożone do realizacji.

Do  najważniejszych  wydarzeń  w  okresie  objętym  sprawozdaniem

należą:

– 4  grudnia  spotkaliśmy  się   z  przedstawicielami  ZETO  Olsztyn,  którzy

złożyli  nam  propozycję  przystąpienia  do  projektu,  w  ramach  którego

będzie  możliwość  pozyskania  środków  finansowych  na  informatyzację

Urzędu.  Najbardziej  zależy nam na wymianie sprzętu komputerowego i

programów komputerowych,  które  ze  względu  na  postęp  techniczny  w

zakresie informatyki, stają się bezużyteczne bądź mało wydajne. Wstępnie

w  imieniu  gminy  zadeklarowaliśmy  przystąpienie  do  projektu  pod

warunkiem, że odbędzie się realizacja bez udziału środków finansowych.

Udział  własny  gmina  zapewniałaby  poprzez  udział  pracowników  w

szkoleniach, bądź w innej niepieniężnej formie.

– W okresie sprawozdawczym bardzo dokładnie analizowaliśmy planowane

w budżecie na 2015 rok, wydatki w poszczególnych jednostkach, aby w

ten sposób pozyskać pewne oszczędności, a tym dostosować wydatki do

planowanych dochodów.  

Na dzień dzisiejszy proponujemy likwidację SOKSiR jako instytucji  kultury,

która  z  mocy  ustawy  musi  mieć  kierownika  i  odrębną  księgowość.

Dotychczasowe zadania proponujemy wcielić do referatów Urzędu Gminy, w

którym stworzone zostałoby 2 etaty ds. kultury i  sportu, ale nie byłoby już

kierownika i głównego księgowego.

Decyzja taka potraktowana jest względami finansowymi, ale też deklaracją



obecnej  Pani kierownik , iż w sierpniu 2015 roku przechodzi na emeryturę.

Zamiar likwidacji instytucji kultury musi być podjęty przez Rade Gminy z co

najmniej półrocznym wyprzedzeniem. 

Również  w  Z.G,.K  proponuje  się  połączenie  stanowisk  palacza  c.o.z

robotnikiem  gospodarczym,  tak  aby  w  okresie  zimy  łączyć  zadania.

Proponuje się zmniejszenie wymiaru od 2 etaty. 

Ponadto ulega likwidacji Centrum Kształcenia na Odległość, które powstało 6

lat  temu,  w  ramach  unijnego  programu.  Centrum  cieszyło  się

zainteresowaniem  wówczas,  jednak  z  czasem  liczba  uczestników

zmniejszała się, a ostatnio jest ich coraz mniej (1-2 osoby). Przyczyna tkwi w

tym, iż  niemal  w każdym domu jest  komputer,  a wyposażenie w Centrum

przez okres 6 lat straciło na wartości. Obecnie komputery wymagają naprawy,

również fotele i biurka wymagają wymiany. Najważniejsza przyczyną jest brak

osób zainteresowanych korzystaniem z usług Centrum.

Wspólnie  z  kierownikami  wszystkich  jednostek  podjęliśmy decyzję  o

szukaniu oszczędności finansowych  poprzez nie zatrudnianie nowych osób

w przypadku osób odchodzących na emeryturę. 

W pierwszym kwartale zostanie też przeprowadzona dokładna analiza

w  zakresie  funkcjonowania  szkół,  aby  w  momencie  opracowania  arkuszy

organizacyjnych na nowy rok szkolny znaleźć też oszczędności finansowe.

Pewne  działania  już  podjęto,  np.przy  Zespole  Szkół  powstało

Stowarzyszenie , którego zamiarem jest pozyskiwanie dodatkowych środków

finansowych, aby w ten sposób obniżyć nakłady budżetu gminy.

– Kolejne bardzo radosne wydarzenie to naszej Poetce Ludowej 11 grudnia 2014r 
została wręczona Nagroda Kollberga. Jest to nagroda „ Za Zasługi dla Kultury 
Ludowej” i ma rangę wyróżnienia ogólnopolskiego i najważniejszego w 
dziedzinie kultury ludowej. W gronie laureatów tegorocznej edycji nagrody 
znaleźli się artyści tworzący wybitne dzieła w zakresie ludowej sztuki plastycznej 
i rękodzieła, muzyki instrumentalnej, śpiewu, tańca oraz literatury, a wśród nich 
nasza Pani Basia Krajewska z miejscowości Szczepkowo-Iwany. Fundatorem 



nagrody jest Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Nagrodę z rąk Ministra
odebrała osobiście Pani Krajewska. Jesteśmy bardzo dumni, że twórczość Jej 
doczekała się tak prestiżowej i zasłużonej nagrody. W imieniu Samorządu Gminy 
przekazałam wspólnie z Panem Przewodniczacym gratulacje.

– 12 grudnia uczestniczyłam w zebraniu OSP Nowej Wsi Wielkiej, w którym udział 
wziął też Komendant Powiatowej PSP Pan Mariusz Wilamowski. Jednostka czyni 
starania, wby wstąpić do KSRG. Na dzień dzisiejszy nie spełniają wymogów w 
zakresie szkoleń, jednak zamierzają zrealizować braki w 2015 roku. Inne wymogi 
formalne są w stanie pokonać. Ważnie jest to, że sami podejmują działania w 
zakresie pozyskiwania dofinansowania i sprzętu, że są aktywni i chetni do 
działania. Bardzo ładnie wyprowadzili dokumentację jednostki, więc należy tylko 
życzyć zrealizowania zamierzeń.
16 grudnia uczestniczyłam w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia, na 
której opiniowano plan wydatków na 2015 rok. W nowym roku będą 
organizowane nadal staże, prace interwencyjne i roboty publiczne, jednak 
obowiązuje zasada uzyskania efektywności po zakończeniu form wsparcia, czyli 
dalsze4 zatrudnienie na 3 i 6 miesięcy ( przy bonie stażowym) przez organizatora. 
Przewidziane są też środki na dotacje na podjęcie działalności gospodarczej, na 
doposażenie stanowisk pracy, na prace społecznie użyteczne oraz studia 
podyplomowe dla bezrobotnych. 

Tego dnia kierownik referatu Pan St. Wrzeszczyński uczestniczył w Zarządzie

i  na  posiedzeniu  Ekologicznego  Związku  Gmin  „Działdowszczyzna”,  które

poświęcone były uchwaleniu budżetu na 2015 rok oraz ....................

Również  16  grudnia  obchodzono  w  powiecie  nidzickim  90-lecie  Lasów

Państwowych.  W spotkaniu  z  tej  okazji  reprezentował  gminę  Pan Leszek

Jabłoński – inspektor ds. gospodarki gruntami.

17 grudnia został podpisany akt notarialny na przejęcie dróg.



Sprawozdanie Wójta o stanie gminy.

1. Gmina  Janowiec  Kościelny  obejmuje  obszar  136,25  km  kw,  liczba

mieszkańców wynosi 3.431 osób. Gmina podzielona jest na 30 sołectw.

Wartość środków trwałych na koniec września 2014 roku wynosi: 

* grunty 7.417.569,00

* budynki i lokale 2.496.436,25

* obiekty inżynierii lądowej  11.453.007,04,-

* maszyny i urządzenia techniczne 219.442,02,-

* środki transportowe 607.742,44,-

* wyposażenie 495.713,85.-

Łącznie stan mienia komunalnego na koniec września 2014r.wynosi 29 090

735 zł.

2. W Urzędzie Gminy zatrudnionych jest 16 urzędników (15,5 etatów) oraz 3

pracowników obsługi  na 2,5  etatu  (goniec -1/2  i  sprzątaczka -1  i  obsługa

CKONW – 1 etat).

Urząd Gminy podzielony jest na cztery referaty:

• Referat Organizacyjny,

• Referat Finansowo-Podatkowy,

• Referat Gospodarki Terenowej,

• Referat Oświaty.

W  Urzędzie  Gminy  nie  ma  zatrudnionego  zastępcy  wójta,  a  w  razie

nieobecności wójta obowiązki przejmuje sekretarz gminy.

Wójt jest jednocześnie kierownikiem Urzędu Stanu Cywilnego.

Sekretarz Gminy jest jednocześnie Kierownikiem Referatu Organizacyjnego,

a skarbnik Kierownikiem Referatu Finansowo-Podatkowego.

W strukturze Urzędu jest  główny księgowy szkół,  który jednocześnie

pełni funkcję Kierownika Referatu Oświaty.



Rocznie do Urzędu wpływa ponad 7 tys. spraw, np. w 2013r. Wpłynęło

7.739  spraw. Pracownicy wysłali 3.600 pism oraz 3.465  dostarczył goniec.

3. W Gminie funkcjonują następujące jednostki organizacyjne:

* Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej – zatrudnionych jest 9 pracowników

( 9 etatów), w tym pracownicy gospodarczy 1 (2x1/2 etatu).

*  Zakład Gospodarki  Komunalnej  – 11 zatrudnionych (  11 etatów),  w tym

pracownicy fizyczni  – 8 etatów.

* Samorządowy Ośrodek Kultury, Sportu i Rekreacji - 4 zatrudnionych, ( 3  ,

3/4 etatów).

Ponadto w Gminie funkcjonują dwie szkoły podstawowe i jedno gimnazjum

oraz pięć punktów przedszkolnych.

Łącznie  w szkołach zatrudnionych jest 46 nauczycieli  ( z dyrektorami), na

41,84 etatach i 13 pracowników obsługi, na 12,75 etatach.

4.  W  kadencji  2010-2014  Rada  Gminy  Janowiec  Kościelny  podjęła  308

uchwał, z czego wykonano  304 uchwały.

Wójt Gminy Janowiec Kościelny wydał 508 zarządzeń, z czego wykonanych

zostało 508 zarządzeń.

5. Najważniejsze inwestycje wykonane na terenie Gminy Janowiec Kościelny

w  kadencji  2010-2014  zostały  szczegółowo  omawiane  w  Biuletynie

Informacyjnym Gminy – Wydanie Specjalne z listopada 2014r.

6. Budżet Gminy w bieżącym roku zamyka się kwotami:

– po stronie dochodów – 17 506 606,40 ,-



– po stronie wydatków -  16 975 547,26,-

a na początku kadencji minionej:

– po stronie dochodów – 11 624 787.14,-

– po stronie wydatków – 13 085 850,14,-

Jesteśmy Gminą typowo rolniczą, w której brak jest  przemysłu, farm

wiatrowych, kopalni kruszywa i brak jest przedsiębiorstw, które generowałyby

wzrost  dochodów. Gmina nasza ratuje się środkami unijnymi, dzięki którym

udało  się  zrealizować wiele  bardzo  potrzebnych  i  kosztownych  inwestycji,

szczególnie w zakresie infrastruktury, tj. budowa i modernizacja oczyszczalni

ścieków, modernizacja hydroforni, remonty i wyposażenie świetlic wiejskich,

zagospodarowanie  terenów  przestrzeni  publicznych,  modernizacja  dróg

gminnych, budowa chodników i parkingów.

W kadencji 2010-2014 spłaciliśmy 1 kredyt i 1 pożyczkę zaciągnięte w

poprzednich  latach,  nadal  pozostały  jeszcze  dwa,  które  łącznie  z

zadłużeniem  w  tej  kadencji  stanowią  mniejszą  kwotę  i  mniejszy  procent

zadłużenia, niż na starcie, czyli w 2011 roku. Gmina na dzień 31.12.2014r

pozostaje z zadłużeniem 19,96% i kwotą 3 494 397,98 zł. Obecnie Gmina po

zmianie ustawy o finansach publicznych, a konkretnie po zmianie art. 243 ma

ustalony  indywidualny wskaźnik zadłużenia, który jest corocznie ustalany i

tak na 2014 rok wynosi 3,6%. Wcześniej dla każdej z gmin był jednakowy i

wynosił  15%.

Ten wskaźnik znacząco będzie ograniczał rozwój, szczególnie małych

gmin  i  jednocześnie  zmuszał  do  oszczędności.  Będziemy  zatem  musieli

podejmować decyzje, które pozwolą na wypracowanie  dochodów i obniżenie

wydatków.

W dniu  14  listopada  2014  roku  przedłożono  do  biura  Rady  Gminy

Janowiec Kościelny oraz przedłożono do Regionalnej Izby Obrachunkowej w

Olsztynie  projekt  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Janowiec

Kościelny  na lata 2015-2024 oraz projekt  uchwały budżetowej na 2015 r



wraz z uzasadnieniem. Zarządzeniem  Nr 127/2014 z dnia 27 listopada 2014r

w sprawie autopoprawki do projektu budżetu wprowadzono zmiany. 

Planowane wielkości przedstawiają się następująco:

– planowane dochody – 13.754.367,00 zł,

– planowane wydatki - 13.594.367,00 zł,

– nadwyżka - 160.000,00 zł.

– Rozchody - 160.000,00 zł.

Uważam,  że  priorytetem  inwestycyjnym  w  okresie  nowej  kadencji

powinno być budownictwo drogowe. Na pewno nadal będziemy pozyskiwać

dodatkowe środki zewnętrzne na realizację zarówno zadań inwestycyjnych,

jak i wszystkich pozostałych zadań gminnych.

Pozostajemy jako organy gminy w nieco tylko zmienionym składzie, a

tylko  troje  radnych  rozpoczyna  po  raz  pierwszy  przygodę  z  samorządem

Gminnym.

Pozostała 12-ka ma za sobą bogaty bagaż wiedzy oraz doświadczeń i

mam nadzieję,  że wspólnie  będziemy realizować postawione przed nami

zadania.

Życzę Państwu Radnym , Państwu Sołtysom i Mieszkańcom, abyśmy

spokojnie i mądrze pracowali, bo zgoda buduje.

Życzę  wszelkiej  pomyślności  w  działalności  samorządowej  i  dobrej

współpracy na kolejne cztery lata.

Wójt

Bożena Grochala


